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Ptievakord:

1. Koolide terviseinfo analiitis ja hinnang sotsiaalministri 2010.a. miiiiruse
nr 5 4 (http s : //www. rii g iteatq a. ee I aktl I 08 I 220 1 1 0 1 0) rakendumi s el e.

2. Kooli uus toitlustaja annab iilevaate poolaasta tegewstest ja probleemidest.
Soogivahetundide optimiseerimisele ja einelaua toiduvaliku mitmekesistamine.
3. Opilaskogu esitab oma arvamuse kooli turvalisuse ja v6rdse kohtlemise kiisimustes ning
teeb kokkuvdtte 6pilaskiisitlustest.
4. Arvamus kooli kodukoffa p. 3.9 kohta (ettepanek tliiendada: vanemal kooliastmel on
dpilaspiieviku tiiitmine soovituslik).
5. Direktori info dpetajate palgajuhendist (kas ja kuidas on palk seotud klassi tiiifumise
piimormiga).
6. Info uuest infosiisteemist Arno ja vastuvdtu vdimalikest probleemidest.
l, Info arengutest dppekirjanduse kiisimustes.
8. Muud kiisimused (niidala tunnikoormuse iihtlustamine, ettepanekud veerandite reformiks
jms).

Hoolekogu uuenemise t6ttu valiti protokollijaks dpetajate esindaja Kadri Tiismus.

1. Koolide terviseinfo analiiiis ja hinnang sotsiaalministri 2010.a. mflf,ruse nr 54
rakendumisele.
KUULATI: Kooli6de Hilja Eensalu (tutwstades kooli6e tiiidetavaid dokumente):

Kooli kuulumise tdttu Tervist Edendavate Koolide (TEK) vdrgustikku liihtutakse oma tocis
tildis est kalenderplaanist.



Terviseprobleemid koolis sageli seotud iildise stressi (sundasend, suhted jne) ja viirustega.
I(ergemini kulgevad viirused (kdha, nohu) ei takista dpilaste osalemist dppetd6s. probleemid
Itihiajaliste viirustega, mis ei tekita rildjuhul palavikku, selle tdttu kaebusi palju (u 15-20
kaebust prievas).

Esineb pedikuloosi ja siigelisi.

Ttiidetakse vaktsineerimisplaani, vaktsiinid hoitud nduetekohaselt. Eelnevalt kiisitakse alati
n6usolekut lapsevanemalt nii vaktsineerimiseks kui ka tildiseks liibivaatluseks ia rohtude
manustamiseks. Lapsevanemal vdimalus keelduda.

"6pilase tervisepdeviku" tiiitmisega esineb probleeme - 2.,5. ning 9. klassis peaks ennetav
tervisekontroll toimuma perearsti juures.

Tervisekaitse ennetav too klassides: Top-10 (mida sriria), koolikoti raskuse m6ju 6pilase
riihile, esmaabi, HIV, dppefilmid.

Mdrt P6der: 6pilastel on probleeme koolide juurde kaebustega po6rdumisel, sest koolis kehtib
ndue enne kiisida luba direktorilt. M6ned lapsed ei pdordu selle t6ttu koolioe poole.

Kersti Vilson: Selline n6ue kehtestati, et hajutada kooliarsti tood, mitte seada piiranguid
koolide juurde poordumiseks. Probleemid olnud iiksikute dpilastega, kellel harjumus veeta
tunniaeg arsti kabinetis. Ndue kehtib tiksnes probleeme valmistavate dpilaste suhtes.

Kalle Kulbok: kodulehel vdiks olla kooli6e kontaktandmed, et lapsevanem saaks vajadusel
kontakteeruda.

Kersti Vilson: I(ooli6e poole saab lapsevanem poorduda liibi sekretdri, info selle kohta
paneme kooli kodulehele.

OTSUS: V6tta terviseinfo teadmiseks, andapositiivne arvamus "dpilase tervise-piievikule" ja
soovitada lapsevanematel tatta selles omapoolsell" 2., 5. ja 9. klassis perearsti juures tehtava
ennetava tervisekontrolli tulemused, samuti hambakontrolli tulemused personaalse hambaarsti
korral.

Informeerida, et perearsti ennetavaks tervisekontrolliks annab aluse sotsiaalministri 2070.a. mdaruse nr
2 <Perearsti ja temaga koos tootavate tervishoiutcjotaiate tcjcjiuhen$ lisa
https://www.riieiteata-j a.ee/aktilisa/0000/1 32613 878/Lisa.pdf#

2, Kooli uus toitlustaja annab iilevaate poolaasta tegevustest ja probleemidest.
Siiiigivahetundide optimiseerimine ja einelaua toiduvaliku mitmekesistamine.

KUULATI: OU Aniri esindqahinaPiir: Esimesel poolaastal on sujunud kdik hiisti. Laste arv
vahetundides on erinev ja seetdttu ka m6nikord jiirjekorrad.

Kalle Kulbok: Kommivalik risna suur ning hinnad k6rgemad kui Toome poes, vdimalusel
kaaluda juurdehindluse mtiiira viihendamist. Vdheneks ka Toome poe kiilastataws doilaste
poolt.

Opilaskogu:5. soogivahetunniks k6ht tiihi, soov vdimalusel varem siitia saada.

Maia Vesterova: Sookla avatakse juba kell 9.00, 1. vahetunnil saab einelauast teed, salatit ja
pirukaid, vdimalik siiria ka oma vdileiba.

Kersti Vilson: I(oolis toimus nn pudrukiisitlus, mille tulemusel sooviks (v6ib-olla)



konkreetsele 6pilasele sobivat putru saada 40o% vastanutest.

Irina Piir: Vdib praktiseerida kui vajadus on, kogemus olemas teisest koolist. Lastel sageli
viiga erinevad maitsed ja suure koguse valmistamisel liiheb palju raisku. Saab konaldada ka
ainult mdnedel nn supipiievadel.

Kalle Kulbok: Vdib proovida esialgu vliiksemas koguses. Vdib katsetada ka
etteregistreerimist.

Jilrgen Oovel: Kaua liiheb aega, etlaps saaks toidu kiitte?

Maia Vesterova: 10-12 minutit praeprievadel.

Jrirgen oovel: I(as oleks v6imalik nendel prievadel palgataabitdojdudu?

Irina Piir: Probleem leti suuruse ja inimeste arvuga - rohkemate todtajate korral ei mahuta leti
ddrde ara.

Evert Roopson: Kas oleks vdimalik lauad ette iira katta?

Irina Piir: Viiiksematel kaetud. Suurematel tekivad pretensioonid, valikuv6imalus (kartul,
pasta, tatar) vziheneb.

Maia Vesterova: Palju aega kulub lastel joogi valamiseks,

Kersti Vilson:Asetada jook kannuga lauale. Mdni laps ei saa liikuda kui m6lemas kries korraga
jook ja toit, kriivad sel juhul edasi-tagasi mitu korda ning suurendavad jiirjekorda. V6ib
kaaluda mdnes klassis tunni varem ldpetamist.

OTSUS: Kooli juhtkond ja toitlustaja katsetavad erinevaid vdimalusi jiirjekorra probleemi
leevendamiseks s6oklas. Opilaskogu informeerib dpilasi hommikueine vOimalusest esimesel
vahetunnil.

3. Opilaskogu arvamus kooli turvalisuse ja vdrdse kohtlemise ktisimustes. Kokkuvdtte
dpilasktisitlustest.

KUULATI: 6f esindaja Kadri Koidam: Kiisitlus toimus 24,01-3.02 2014. Kusitlus oli
koostatud kahepoolse lehena, kuhu sai miirkida ristikesi ja pdhjendada oma otsuseid.
Kiisitletud teemad olid vahetunnid, Opilaste heaolu, Opilaste suhted dpetajate ja
koolitootajatega ning ebav6rdne kohtlemine. Tiipsem tilevaade kiisitlusest ja ktisitluse
tulemustest protokolli lisana.

Toimus pikem diskussioon puhkeruumide, raamatukogn, aktiivsete vahetundide, 6ues kriimise
ja suitsetamise teemal.

Mtirt P6der: Milline on tehnoloo gia ja kodunduse tunni valiku vabadus?

Kersti Vilson: Valiku teevad lapsevanemad 3. klassis, iiks tritarlaps on algul valinud
tehnoloogia, ent hiljem loobunud. On ka vahetatud tehnoloogia ja kodunduse tunde.

Kalle Kulbok: Muret teeb, et iga kiimnes 6pilane kogeb riksildust ja kiusamist, tuleks sellele
tiihelepanu poorata.

OTSUS: V6tta ktisitluse tulemused teadmiseks, arvestada tulemustega koolikiusamise
ennetustege\uses.

4. Arvamus kooli kodukorra p. 3.9 kohta (OK ettepanek: vanemal kooliastmel on
dpilaspiieviku tiiitmine soovituslik).



KUULATI: Kalle Kulbok: Olemas e-kool. I ja II kooliastmes on pdeviku tiiitmine vajalik ka
motoorse harjumuse tekkeks, hiljem v6iks see olla kooli poolt soovituslik.

Kersti vilson: on triiesti reaalne, et osadel 6pilastel puudub piitis e-kooli.

Jiirgen 6ovel: Need dpilased tiiidavad dpilaspiievikut.

OTSUS: Toetada 6pilaskogu ettepanekut kodukorra p. 3.9 tdiendamiseks, kodukona
muutmise otsustab dppenduko gu.

5. Direktori info dpetajate palgajuhendist (kas ja kuidas on palk seotud klassi tiiitumise
piirnormiga).

KUULATI: I(ersti Vilson: Praeguseks teada iiksnes pearahamaar: 1064 EUR. palgamaar
sdltub klassi laste arvust. IGnnitatud seni veel pole. Praegu kehtivad lisaks EV 20.detsembri
mdiirusele veel ametijiirgud ja kollektiivleping. Ldbiriidkimised kestav ad, awatavasti tuleb
mingi tasaarveldus.

IGlle Ifulbok: Kas on ametikoha arvestuses eriner,us, kui klassis on24 dpilast vdi 18 6pilast?

Kersti Vilson: Selgitati, et dpetaja ametikoha arvestuse aluseks on2I kontakttunni andmine 24
dpilasega klassis. 24 1. klassi astunud dpilast ei jdua 9. klassi sama arvug a, vdljalangevus on
loomulik. See tekitab palju segadust. Hakkab toimuma iihtlustamine.

Kalle Kulbok: Normaalne oleks, kui klassi keskmiseks tiiituvuseks alestataks 21 6oilast
klassis.

OTSUS: Hoolekogu esimees esitab ministeeriumile asjakohase selgitustaotluse

6. Info uuest infosiisteemist Arno ja vastuvdtu v6imalikest probleemidest.

KUULATI: Kalle Kulbok: 15. mtirtsil avaldatakse uue infosusteemi poolt andmed, kasutatud
matemaatiline algoritm ei ole minu hinnangul parim, segadusi vdib tekkida palju. Kool tegi
eelkiisitluse sama pere laste kohta, linn kaalub sellise eelkiisitluse rakendamist jiirgmisel
aaastal Meie kooli m6jutab ka dpilaste astumine erakooli.

Kersti Vilson: Veel iihte 3-paralleeliga klassi ruumipuudusel avada ei saa, vastasel korral
tuleks dhtupoolne vahetus. I(ooli jaoks oleks 3 klassi halb - jiiiiks alla24 6pilase klassi.

Jiirgen Oovel: Eraldi probleemiks tulevikus koolikohtade vahetused (nagu lasteaedades
toimub).

orsuS: Info teadmiseks vdtta, koolivahetuse ktisimust tiiosustada.

7. Info arengutest dppekirjanduse kiisimustes

KUULATI: Kalle Kulbok:Ei ole saanud ministeeriumilt konkreetseid vastuseid. 6iguskantsleri
selgitusel on ministri piider,'uses algatada riiklik jdrelevalve. V6iks teha vastava ettepaneku
haridus- ja teadusministrile.

OTSUS: Saata lisas esitatud kiri haridus- ja teadusministrile.

8. Muud kiisimused (tunnikoormus, trimestrid, TAI uuring).

I(UULATI: Kalle Kulbok: Palusime koolil muuta lapsevanemate soovil 3. klasside
tunnikoormust, jaotades seda tihtlasemalt niidalapiievadele. Kool lahendas selle kiiresti ia



m6istlikult.

Kersti Vilson: Veerandite reformiks oleme koolis kaalunud trimestritele tileminekut. Sellel on
nii plusse kui ka miinuseid ning konkreetset otsust praegu oelda ei saa. Trimestritele iileminek
eeldab suurt muutust ka dppekorralduslikus pooles. Tasuks ka koolivaheaegade suhtes raakida.
On vesteldud Tartu Erakooliga selles kiisimuses. Piirid seavad p6hikooli ldpueksamid, mille
toimumiskuupiievad on riiklikult paigas. I(ool on sellega n6us, et dpilaste jaoks on
kevadperiood pikk ja kumav.

Jiirgen Oovel: Olen ise dppinud trimestrite siisteemiga ja minu jaoks oli see normaalne.

Kersti Vilson: Veerandil6pp on nn surnud aeg- Opilastel pole motivatsiooni 6ppida. Arutame
seda teemat koolis.

Laura Lilles-Heinsaar: Vaheaegade muutmise korral tekib probleeme, kui iihe pere lastel ei ole
vahealadiihel ajal.

Jiirgen 6ovel: Vaheajad jiitiksid paika jauuele trimestrile iileminek toimuks sujuvalt.

Kersti Vilson: Kui selles ki.isimuses mingi seisukoht kujuneb, kiisitleme enne otsustamist ka
lapsevanemaid.

Kalle Kulbok: Tervise Arengu Instituut
Selgitasin, et sellise allkirja andmine
eksimust.

OTSUS: Info teadmiseks v6tta.

Kalle Kul
Koosoleku j

kiisis uuringuks lapsevanemate esindaj a n6usolekut.
ei ole hoolekogu piidevuses. TAI jurist tunnistas

trf,,'^,4
I(adri Tiismus
Protokollija





Lisa Hoolekogu 18.02.2014.a prorokolli nr 1 juurde
Tartus, 1 8. veebruail 2014

Austatud haridus- ja teadusminister

Palume algatada riiklik jiirelevalve dppekirjanduse viiljastamise ktisimuses.

Eelmise aasta kevadel pdordus Teie poole Tartu koolijuhtide i.ihendus, kes osundas mitmele 6ppe-
kirjandusega seonduvale probleemile. Nimetati vajadust tdhustada jiirelevalvet 6ppekirjanduse
hinna, kvaliteedi ja ka kaalun6uetest kinnipidamise tile. Tehti konkreetne ettepanet, it lga Opltu
kaal oleks avaldatud dppekirjanduse vtiljaandja poolt.

Uhtlasi avaldati dppekirjanduse digitaalselt kiittesaadavaks tegemise kohustuse osas, et minis-
teerium v6iks kaaluda tegevuskava, kus 6pikute autoritega sdlmitakse Creative Commonsi
litsensilepingud.

Oma vastuses lubas ministeerium koolijuhtide ettepanekutega PGS-i rakendusmiiZiruste vlilja-
tOotamisel arvestada. Paraku ei ole seda siiani tehtud, Teostunud ei ole ka meie arvates elemen-
taarne n6ue - 6piku kaalu avaldamine 6ppekirjanduse viiljaandja poolt.

Stigisel saatis ministeeriumile oma visiooni 6pikute digiversiooni kattesaadavaks muutmise osas
Tartu hoolekogude iimarlaua juurde moodustatud e-6ppekirjanduse mottekoda. Muuhulgas
osundati: "Vastavate rakendusmiiriruste viiljatddtamisel on vajalik kaaluda erinevaid variante. Lisaks
kirjastajatele tuleb selleks kuulata ka laiemat tildsust, eelkdige dpetajate, 6pilaste ja lapsevanemate
seisukohti." Paraku ei ole viimast siiani tehtud.

Kui koolijuhid tdid oma pdordumises nliiteks 2, klassi toovihikus avaldatud ebat6e 3x3=12, siis
si'igisel pdcirdus ministeeriumi poole ki.isimusega dppekirjanduse kvaliteedi Ule jtirelevalve
teostamise kohta meie hoolekogu esimees, kes tdi ntiiteks 3. klassi matemaatika tocjvihiku
kvaliteediprobleemid. Ministeerium edastas kirja Sa Innovele, kes mo6ndes probleemide olemasolu
vastas, et vastav jlirelevalve ei ole SA Innove plidevuses,

Siiri Lepasaar kirjutas 4,09.I3: "Seni on SA Innove palunud kaebuse esitajal ise v6tta tihendust
6ppeki{anduse viiljaandjaga, andes kaasa aineeksperdi hinnangu, Tegeleme ministeeriumis edasi
sellel teemal, kellel ja mil miiiiral on v6imalik riigi poolt vigade ilmnemisel sekkuda." Kahetsus-
viiiirselt puuduvad selle teemaga tegelemisel endiselt tulemused.

Loodame, et minister teavitab riikliku jlirelevalvet algatades meid, kes ametnikest vastava
kiisimusteringiga tegeleb, et saaksime talle vlilja tuua konkreetsemad probleemid.

Parimate soovidega,

Tartu Kesklinna Kooli hoolekogu

Kalle Kulbok
Hoolekosu esimees




